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 Protokół Nr LVII/2024 

z Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego 

odbytej w dniu 24 stycznia 2024 r. 

LVII Sesja Rady Powiatu Grudziądzkiego rozpoczęła się o godzinie 10:30 w Sali 

konferencyjnej nr 1 Starostwa Powiatowego w Grudziądzu, przy ul. Małomłyńskiej 1. 

Obrady poprzedziło odegranie hymnu państwowego.  

 Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek powitała Burmistrza Miasta i Gminy 

Radzyń Chełmiński p. Krzysztofa Chodubskiego, Przewodniczącą Rady Gminy Grudziądz p. Hannę 

Kołodziej, Radną  Gminy Grudziądz p. Zofię Koźmińską, kierowników wydziałów i jednostek oraz 

pracowników Starostwa Powiatowego w Grudziądzu biorących udział w posiedzeniu. 

Kolejno na podstawie listy obecności Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek 

stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 15 na 17 Radnych, co stanowi quorum do podejmowania 

prawomocnych uchwał Rady Powiatu Grudziądzkiego. Nieobecni byli: Radna p. Grażyna Zielińska 

oraz Radna p. Bożena Maj. 

Lista obecności radnych obecnych na LVII Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego VI kadencji w dniu  

24 stycznia 2024 roku stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

Lista obecności gości obecnych na LVII Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego VI kadencji w dniu  

24 stycznia 2024 roku stanowi załącznik nr 2 do protokołu.  

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do przedstawienia 

porządku obrad, po czym zapytała, czy Radni wnoszą uwagi lub zapytania do przedstawionego 

porządku. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag, w związku z czym Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena 

Dembek przeszła do głosowania, w wyniku którego porządek obrad został przyjęty jednogłośnie przez 

15 Radnych. 

Porządek obrad LVII Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego w dniu 24 stycznia 2024 r. stanowi 

załącznik nr 3 do protokołu.  

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek poinformowała, że protokół  

z LVI Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego był wyłożony do wglądu w Biurze Rady i Zarządu 

oraz opublikowany na stronie internetowej Powiatu Grudziądzkiego, a następnie zapytała, czy Radni 

wnoszą uwagi lub zapytania do protokołu z LVI Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego. 
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Radni nie zgłosili pytań ani uwag, w związku z czym Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena 

Dembek przystąpiła do głosowania, w wyniku którego protokół z LVI Sesji Rady Powiatu został 

jednogłośnie przyjęty przez 15 Radnych.  

Kolejno Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek poprosiła Starostę p. Adama 

Olejnika o przedstawienie informacji o pracy Zarządu Powiatu za okres między Sesjami Rady Powiatu 

i sprawozdania z wykonania uchwał Rady Powiatu.  

Starosta p. Adam Olejnik przedstawił informację o pracy Zarządu Powiatu w okresie między Sesjami  

i sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady Powiatu.  

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek zapytała, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi 

do informacji o pracy Zarządu Powiatu w okresie między Sesjami i sprawozdania Starosty  

z wykonania uchwał Rady Powiatu, w związku z czym: 

1.  Radna p. Zofia Laskowska poprosiła Starostę p. Adama Olejnika o szczegóły dotyczące udziału 

Starosty Grudziądzkiego w programie „Uwagi warte” w dniu 9 stycznia 2024 r. 

Starosta p. Adam Olejnik poinformował, że jest to program telewizji Spółdzielni Mieszkaniowej  

w Grudziądzu, w którym wziął udział wraz z Prezydentem Grudziądza p. Maciejem Glamowskim oraz 

Wójtem Gminy Grudziądz p. Andrzejem Rodziewiczem. Dodał, że w programie tym podjęte zostały 

tematy związane z całym regionem, m. in. kwestia drogi ekspresowej S5, protestu mieszkańców  

w Świerkocinie, czy kwestia CPK. Dodał, że poruszane były również tematy niezwiązane z Powiatem 

Grudziądzkim oraz poinformował, że program można obejrzeć w internecie. 

2.  Radna p. Zofia Laskowska poprosiła Starostę p. Adama Olejnika o szczegóły dotyczące 

Uchwały Nr 172/288/2023 w sprawie przeznaczenia do oddania w użyczenie lokalu użytkowego 

stanowiącego własność Powiatu Grudziądzkiego oraz ogłoszenia wykazu lokalu użytkowego 

przeznaczonego do oddania w użyczenie.   

Starosta p. Adam Olejnik odpowiedział, że jedno z pomieszczeń w budynku Starostwa Powiatowego 

w Grudziądzu jest użyczane organizacjom takim jak Izba Rolnicza, Związek Kombatantów, Rzecznik 

Praw Konsumenta i po upływie 3 lat, obowiązkiem prawnym jest przeznaczenie do oddania  

w użyczenie w trybie bezprzetargowym na czas oznaczony lokalu użytkowego. 

Informacja o pracy Zarządu Powiatu Grudziądzkiego za okres między LVI a LVII Sesją Rady Powiatu 

Grudziądzkiego stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do punktu posiedzenia 

dotyczącego interpelacji i zapytań Radnych. 
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Radni nie zgłosili interpelacji, ani zapytań. 

Kolejno Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek zwróciła się z pytaniem,  

czy w związku z tym, że projekty uchwał, które są przedmiotem obrad dzisiejszej sesji, były 

szczegółowo omawiane na posiedzeniu wspólnym Komisji Rady Powiatu, zostanie zwolniona oraz 

zostaną zwolnieni Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Mieczysław Kucharski wraz  

z Wiceprzewodniczącym Rady Powiatu p. Jerzym Wołoszynem z obowiązku czytania podstaw 

prawnych oraz załączników podejmowanych uchwał. 

Radni w drodze głosowania jednogłośnie wyrazili zgodę na powyższe. W głosowaniu wzięło udział  

15 Radnych. 

 Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do projektu uchwały 

Rady Powiatu Grudziądzkiego zmieniającej uchwałę w sprawie określenia przystanków 

komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Grudziądzki oraz warunków  

i zasad korzystania z tych przystanków, po czym oddała głos Burmistrzowi Miasta i Gminy Radzyń 

Chełmiński p. Krzysztofowi Chodubskiemu. 

Burmistrz Miasta i Gminy Radzyń Chełmiński p. Krzysztof Chodubski powiedział, że chciał poruszyć 

kwestię uruchomienia przystanku przy drodze powiatowej w miejscowości Nowy Dwór, po czym 

podziękował za sprawność działania Starostwa Powiatowego w Grudziądzu w tej sprawie. Ponadto 

zwrócił się do Radnego p. Tomasza Kaliszewskiego i poinformował, że linia relacji Szumiłowo – 

Zakrzewo funkcjonuje i jest tam przewoźnik prywatny. 

Starosta Powiatu p. Adam Olejnik poinformował, że Powiat Grudziądzki, jako podmiot 

odpowiedzialny za organizację ruchu na drogach gminnych i powiatowych, na wniosek 

organizatorów, ustala organizację ruchu na tych drogach. Dodał, że elementem tej organizacji jest 

również ustalenie rodzaju przystanków. Nadmienił, że przystanek w miejscowości Nowy Dwór,  

a także inne, został ustalony wiele lat temu jako szkolny, a teraz w związku ze zmianą charakteru tego 

transportu musi nastąpić zmiana jego nazwy na publiczny. 

Kolejno Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Jerzy Wołoszyn, na prośbę Przewodniczącej Rady 

Powiatu p. Marzeny Dembek, odczytał projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego zmieniającej 

uchwałę w sprawie określenia przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub 

zarządzającym jest Powiat Grudziądzki oraz warunków i zasad korzystania z tych przystanków.  

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przystąpiła do głosowania, w wyniku którego 

uchwała Rady Powiatu zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Grudziądzkiego 

na 2023 rok została przyjęta przez 15 Radnych. 
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Uchwała Nr LVII/1/2024 Rady Powiatu Grudziądzkiego zmieniająca uchwałę w sprawie określenia 

przystanków komunikacyjnych, których właścicielem lub zarządzającym jest Powiat Grudziądzki oraz 

warunków korzystania z tych przystanków stanowi załącznik nr 5 do protokołu.  

 Kolejno Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do projektu uchwały 

Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu Grudziądzkiego na rok 

2024, po czym zapytała czy Radni zgłaszają pytania lub uwagi do przedmiotowego projektu uchwały.  

Radni nie zgłosili pytań ani uwag, w związku z czym Wiceprzewodniczący Rady Powiatu  

p. Mieczysław Kucharski, na prośbę Przewodniczącej Rady Powiatu p. Marzeny Dembek, odczytał 

projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Rady Powiatu 

Grudziądzkiego na rok 2024. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przystąpiła  

do głosowania, w wyniku którego uchwała Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu 

pracy Rady Powiatu Grudziądzkiego na rok 2024 została przyjęta przez 15 Radnych. 

Uchwała Nr LVII/2/2024 Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Rady 

Powiatu Grudziądzkiego na rok 2024 została stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do projektu uchwały 

Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i rolnictwa Rady Powiatu na rok 2024, po czym zapytała, czy Radni zgłaszają pytania 

lub uwagi do przedmiotowego projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag, w związku z czym Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Jerzy 

Wołoszyn, na prośbę Przewodniczącej Rady Powiatu p. Marzeny Dembek, odczytał projekt uchwały 

Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji budżetu, finansów, rozwoju 

gospodarczego i rolnictwa Rady Powiatu na rok 2024.  

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przystąpiła  

do głosowania, w wyniku którego uchwała Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i rolnictwa Rady Powiatu na rok 2024 została przyjęta 

przez 15 Radnych. 

Uchwała Nr LVII/3/2024 Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

budżetu, finansów, rozwoju gospodarczego i rolnictwa Rady Powiatu na rok 2024 stanowi załącznik 

nr 7 do protokołu. 
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 Kolejno, na prośbę Przewodniczącej Rady Powiatu p. Marzeny Dembek, Wiceprzewodniczący 

Rady Powiatu p. Mieczysław Kucharski przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego  

w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2024. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przystąpiła  

do głosowania, w wyniku którego uchwała Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji 

rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2024 została przyjęta przez 15 Radnych.  

Uchwała Nr LVII/4/2024 Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji 

rewizyjnej Rady Powiatu na rok 2024 stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do projektu uchwały 

Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji polityki społecznej Rady 

Powiatu na rok 2024, po czym zapytała, czy Radni zgłaszają pytania lub uwagi do przedmiotowego 

projektu uchwały. 

Radni nie zgłosili pytań ani uwag, w związku z czym Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Jerzy 

Wołoszyn, na prośbę Przewodniczącej Rady Powiatu p. Marzeny Dembek, odczytał projekt uchwały 

Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji polityki społecznej Rady 

Powiatu na rok 2024. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przystąpiła do 

głosowania, w wyniku którego uchwała Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

polityki społecznej Rady Powiatu na rok 2024 została przyjęta przez 15 Radnych. 

Uchwała Nr LVII/5/2024 Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji 

polityki społecznej Rady Powiatu na rok 2024 stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 Kolejno, na prośbę Przewodniczącej Rady Powiatu p. Marzeny Dembek, Wiceprzewodniczący 

Rady Powiatu p. Mieczysław Kucharski przedstawił projekt uchwały Rady Powiatu Grudziądzkiego  

w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji skarg, wniosków i petycji Rady Powiatu na rok 2024. 

Po odczytaniu projektu uchwały Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przystąpiła do 

głosowania, w wyniku którego uchwała Rady Powiatu w sprawie przyjęcia planu pracy Komisji skarg, 

wniosków i petycji Rady Powiatu na rok 2024 została przyjęta przez 15 Radnych.  

Uchwała Nr LVII/6/2024 Rady Powiatu Grudziądzkiego w sprawie przyjęcia planu kontroli Komisji 

skarg, wniosków i petycji Rady Powiatu na rok 2024 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

Wykaz głosowań LVII Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego z dnia 24 stycznia 2024 r. stanowi załącznik  

nr 11 do protokołu. 
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 Następnie Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek ogłosiła 5 minut przerwy z uwagi na 

sprawy techniczne.  

 Po wznowieniu obrad Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek poprosiła Dyrektor 

Regionalnego Szpitala Specjalistycznego im. dr. Władysława Biegańskiego w Grudziądzu p. Agatę 

Kurkowską o przedstawienie informacji o bieżącej działalności szpitala. 

Dyrektor Regionalnego Szpitala Specjalistycznego im. dr. Władysława Biegańskiego w Grudziądzu  

p. Agata Kurkowska przedstawiła informację o bieżącej działalności szpitala. 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek zapytała, czy Radni wnoszą pytania lub uwagi do 

przedstawionych informacji, w związku z czym: 

1. Starosta p. Adam Olejnik powiedział, że podziwia jak poważnego zadania podjęła się Dyrektor  

p. Agata Kurkowska, ponieważ pomimo obciążenia finansowego bieżąca działalność Szpitala także 

wymaga siły. Podkreślił, że Dyrektor p. Agata Kurkowska mówi o zespole i pracujących w Szpitalu 

ludziach w taki sposób, który przejawia możliwość budowania i rozwoju. Życzył, aby w natłoku 

problemów finansowych oraz organizacyjnych nie zepchnęła na dalszy plan pracy z ludźmi. Dodał,  

że ujmujący jest też brak krytyki wobec systemu. Starosta p. Adam Olejnik stwierdził również,  

że omówienie kwestii SOR-u w Regionalnym Szpitalu Specjalistycznym im. dr. Władysława 

Biegańskiego w Grudziądzu i ilości przyjmowanych tam pacjentów było bardzo uświadamiające,  

a następnie poprosił Dyrektor p. Agatę Kurkowską o zabranie głosu w sprawie oddziału udarowego. 

Dyrektor Regionalnego Szpitala Specjalistycznego im. dr. W. Biegańskiego w Grudziądzu p. Agata 

Kurkowska odniosła się do wypowiedzi Starosty p. Adama Olejnika i podkreśliła, że wszystkie projekty 

zostały pozyskane w celu ułatwienia pracy. Dodała, że dla niej pracowanie z zasobem ludzkim jest 

najważniejszą częścią tej działalności i trudno nie zwracać uwagi na kadrę. Dyrektor p. Agata 

Kurkowska poinformowała także o przymusie zamknięcia oddziału udarowego z powodu wygaśnięcia 

terminu, w którym można było korzystać z opcji zawieszenia funkcjonowania oddziału. Dodała,  

że powodem był także rozpad kadry, ponieważ część osób się rozchorowała w związku z pandemią 

COVID-19, część odeszła, a część osiągnęła wiek emerytalny. Nadmieniła, że proces rozpoznawania 

rynku i szukania wolnego kapitału ludzkiego jest trudny, ponieważ aktualnie na oddziale 

neurologicznym w grudziądzkim szpitalu pracują 3 osoby, co jest niewystarczające, aby pełnić 30 

dyżurów w miesiącu, a także z powodu ambulatorium lekowego, gdzie do programów lekowych 

zakwalifikowanych zostało 400 pacjentów. Dodała, że zamknięcie oddziału udarowego było 

koniecznością oraz, że sytuacja w kwestii udarów jest od ponad roku ustabilizowana, ponieważ szpital 

w Świeciu nad Osą oraz szpitale w Bydgoszczy i Toruniu przyjmują pacjentów ze zidentyfikowanym 

udarem. Zakomunikowała, że z danych statystycznych wynika, że liczba osób ze specjalizacją 

neurologiczną osiągających wiek emerytalny w 2023 r. oraz liczba osób, które kończą specjalizację jest 
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równa, co skutkuje luką w systemie. Stwierdziła, że liczba osób, która wejdzie na rynek też nie jest 

jasno określona, ponieważ część osób może robić drugą specjalizację, a część może pozostać  

w poradniach. Następnie oznajmiła, że dopóki oddział neurologiczny nie zostanie wznowiony, to nie ma 

możliwości wznowienia pracy oddziału udarowego. Dodała, że sam proces wznowienia oddziału trwa 

ok. 3-4 miesiące. 

Radny p. Tomasz Kaliszewski powiedział, że jest pełen podziwu dla pracy Dyrektor p. Agaty 

Kurkowskiej. Stwierdził, że pomimo niezbyt długiego stażu pracy w placówkach medycznych,  

Dyrektor wykazuje chęć pracy dla tutejszego regionu i stara się załatwić sprawę, która wymaga 

natychmiastowej pomocy ze strony polityków. Doprecyzował, że przy tak ogromnym zadłużeniu, bez 

pomocy polityków oraz bez interwencji władz wojewódzkich Szpital nie będzie miał znaczącego 

postępu. Powiedział, że finanse Szpitala pozwalają na jego funkcjonowanie, lecz aby zdobył zaufanie 

kadry z różnych regionów musi poprawić się jego sytuacja finansowa, w innym przypadku kadra nie 

będzie postrzegała go jako stabilnego pracodawcę. Na koniec podziękował Dyrektor p. Agacie 

Kurkowskiej za pracę i zaangażowanie na obejmowanym stanowisku i powtórzył, że Szpital nie będzie 

miał postępu i rozwoju, jeśli w tę sprawę nie włączą się politycy z regionu kujawsko – pomorskiego. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu p. Jerzy Wołoszyn powiedział, że sam jest po zabiegu 

kardiochirurgicznym, korzysta z SORu i zauważył poprawę. Dodał, że bardzo pozytywnie odbiera 

opiekę lekarzy z Ukrainy. 

Dyrektor Regionalnego Szpitala Specjalistycznego im. dr. W. Biegańskiego w Grudziądzu p. Agata 

Kurkowska powiedziała, że ludzie, którzy dołączyli do kadry grudziądzkiego szpitala, nie znając języka 

i systemu, przez ostatnie dwa lata doszli do momentu, gdzie część z nich jest po etapie nostryfikacji 

swoich dyplomów i będzie podejmowała staż lekarski w ramach polskiego systemu kształcenia. Dodała, 

że ci lekarze mają wolę przejścia przez cały system szkolenia pomimo tego, że zdobyli dyplom lekarza 

w swoim kraju macierzystym. 

Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek pogratulowała Dyrektor p. Agacie Kurkowskiej 

odwagi i życzyła wytrwałości.  

Prezentacja dotycząca bieżącej działalności Regionalnego Szpitala Specjalistycznego  

im. dr. Władysława Biegańskiego w Grudziądzu stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

Kolejno Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek przeszła do punktu dotyczącego 

wniosków i oświadczeń radnych i zapytała, czy ktoś z Radnych chciałby zabrać głos. 

Radny p. Marek Czarnuch powiedział, że jako organizator „XXVIII Powiatowego Przeglądu Widowisk 

Bożonarodzeniowych i Zapustnych Łasin 2024” chciałby podziękować Staroście, Zarządowi, Radnym  

i pracownikom Starostwa Powiatowego w Grudziądzu. Podziękował również za objęcie przez Starostwo 



8 
 

Powiatowe honorowym patronatem tego wydarzenia. Podziękował także p. Monice Bylińskiej za 

zaangażowanie w pracy nad publikacją dedykowaną kołom gospodyń wiejskich i zdjęcia wykonywane 

podczas spotkań w Domu Kultury w Łasinie. 

Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad Przewodnicząca Rady Powiatu p. Marzena Dembek zamknęła 

posiedzenie wypowiadając słowa „zamykam obrady LVII Sesji Rady Powiatu Grudziądzkiego”. 

Zakończenie obrad nastąpiło o godzinie 12:23. 

 

 

Przewodnicząca Rady 

/-/ Marzena Dembek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokołowała: Magdalena Topolewska 

 


